
Protokół nr XI/19 

z obrad XI sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 14 sierpnia 2019 r.  

 

Sesja odbyła się w Sali nr 1 Starostwa Powiatowego w Górze, rozpoczęła się o godzinie 1000. 

 

Ad. 1 Otwarcie. 

Otwarcia dokonał i obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz 

Szuper. Na wstępie odegrano hejnał Góry po czym Przewodniczący przywiał wszystkich 

obecnych na Sali obrad.   

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Burmistrz Góry.  

Burmistrz przywitała wszystkich obecnych na Sali. Jest to niecodzienna sesja, ponieważ na sali 

obecna jest Pani Sylwia Korpacka, która wraz z Panem Jackiem Bezwerchnym przekazali sprzęt 

rehabilitacyjny do Ośrodka Pomocy Społecznej za łączną kwotę 30 ty. zł. Przekazany sprzęt 

składał się z: 9 wózków inwalidzkich, 20 kuli łokciowych, 5 materacy przeciwodleżynowych, 3 

krzeseł sedesowych, 3 wózków toaletowych, 9 balkoników czterokołowych i 6 balkoników 

(podpórek). Cały sprzęt będzie do użytku mieszkańców. W imieniu radnych i mieszkańców 

złożono podziękowania.  

 

Sylwia Korpacka – podziękowała za zaproszenie. Jest jej niezmiernie miło. Pieniądze mimo iż 

uzyskane za ogromną krzywdę, będą mogły zdziałać coś dobrego dla wszystkich górowian. 

Przewodniczący poprosił o zalogowanie się do elektronicznego sytemu głosowań. Obecnych 

było 10 radnych. Lista obecności w załączeniu. 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 2 lipca 2019 roku. 
3. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych.  
5. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji 

celowej ze środków budżetu Gminy Góra na zadania związane z działaniami na rzecz 
ochrony pszczół w latach 2019-2020. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz 
szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Góra.  

8. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2019. 
9. Uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Góra. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 



11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej Góry z dnia 2 lipca 2019 roku.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Wobec braku uwag do protokołu rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania protokół przyjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
 
Ad. 3 Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Burmistrz Góry Irenę Krzyszkiewicz o zabranie głosu.  
 
Burmistrz- w okresie międzysesyjnym wydano 67 zarządzeń, głównie dotyczyły one powołania 
komisji przetargowych, zbycia nieruchomości w drodze przetargu, zmieniające plan dochodów 
i wydatków, powołania komisji do przeprowadzenia egzaminu na stopień nauczyciela 
mianowanego. Powołano nowego Dyrektora Domu Kultury w Górze, został nim Pan Arkadiusz 
Gustaw. Powierzono stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 oraz Szkoły Podstawowej 
nr 3. Dotychczasowa dyrektor  SP nr 3  Pani Bożena Domańska postanowiła nie ubiegać się o 
kolejną kadencję, Pani Lilianna Biedulska dotychczasowa dyrektor SP nr 1 również podjęła taką 
decyzję. W wyniku konkursu obowiązku dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 obejmie od 
września Pani Mariola Szurynowska. Do konkursu w Szkole Podstawowej nr 1 nie złożono 
żadnej oferty, wobec tego obowiązki powierzono Pani Anecie Zmuda. Burmistrz ma nadzieję, 
że przy wsparciu wszystkich  nowe Panie dyrektor sprostają tym zadaniom, poprzeczka jest 
postawiona bardzo wysoko, będziemy kibicować i bacznie obserwować działania. Umorzono 
zaległości podatkowe dwóm osobom na kwotę 839 zł, w tym 734 zł Pani Danucie Glesner. Z 
dokumentacją można się zapoznać w wydziale finansów. Odroczone zaległości podatkowe dla 
TEKOMu na kwotę 372 724,00 zł. Rozłożono na raty zobowiązania podatkowe na kwotę 6 
186,82 zł  
dla przedsiębiorców i rolników. Rozłożono również na raty zaległości podatkowe od środków 

transportowych na kwotę 19 328,57 zł. Udzielono ulgi w postaci umorzenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami 3 osobom na łączną kwotę 438 zł. Zakończyło się pierwsze 

półrocze, do końca sierpnia będzie zrobione sprawozdanie finansowe, przesłać do RIO. 

Zamówienie publiczne na dowóz dzieci do szkół wygrała firma Milla. Jeśli chodzi o budowę 

boiska w Brzeżanach, musi dojść do konsensusu z mieszkańcami. Podczas spotkania 

mieszkańcy stwierdzili, że nie chcą boiska lecz plac zabaw, siłownię napowietrzną. Zaraz po 

spotkaniu przyszło pismo, że część mieszkańców chce boiska. Przetarg został ogłoszony, 

wartość kosztorysowa wynosi 86 tys. zł natomiast najniższa oferta to 121 tys. zł. Na bieżąco są 

prowadzone rozmowy z mieszkańcami bo to oni decydują. Ogłoszono kolejny przetarg na 

rewitalizację wieży ciśnień, oferta wynosi  1 576 661,54 złotych i jest znacznie wyższa od 

wartości kosztorysowej. Wystąpiono do Marszała Województwa Dolnośląskiego o 

przesunięcie realizacji na przyszły rok. Są inne priorytety. Będą starania o większe 

dofinansowanie. Aktualnie realizowana jest rewitalizacja wieży byłego kościoła 

ewangelickiego w Czerninie. Dofinansowanie wynosi blisko pół mln złotych. Ogłoszono 



przetarg na zagospodarowanie przestrzeni publicznej na pl. Chrobrego. Nawierzchnia jest 

ułożona. Wpłynęła jedna oferta, podzielono zadanie na 3 części. I część to budowa 

nawodnienia, wyrównanie terenu, budowa przyłączy energetycznych, II część to wykonanie 

nasadzeń łącznie 1300 nasadzeń. III część to zakup fontann. Do III część nikt nie złożył oferty. 

Po zakończeniu procedur zostanie podpisana umowa.  Od wykonania I część firma ma 4 dni na 

wykonanie nasadzeń. W tym roku to zadanie będzie wykonane. Ofertę złożyła firma Spiraea – 

wykonawca boiska wielofunkcyjnego w Witoszycach. Firma jest porządna, nie było wobec niej 

zastrzeżeń. Podpisana jest umowa na budowę chodnika w Czerninie przy ul. Sportowej, 

pieniądze są wygospodarowane przez poprzednie lata z Funduszu Sołeckiego. Przy okazji 

funduszu sołeckiego zaapelowano o racjonalne gospodarowanie tymi środkami. Niektóre wsie 

mają już place zabaw, świetlice. Nie może być sytuacji, że podpisywane są umowy na wynajem 

animatora kultury za kwotę 1500 zł. W domu kultury, bibliotece jest wiele prężnie działających 

sekcji, wystarczy się udać. Za te pieniądze można zrobić wiele innych ważnych projektów, nie 

na zasadzie konsumpcyjnej. Fundusz Sołecki to ponad 750 tys. złotych. Gmina dostaje zwrot z 

ministerstwa 30 % od zadań inwestycyjnych. Prośba o racjonalne gospodarowanie środków. 

Większość sołtysów gospodarnie dysponuje środkami, ale zdarzają się marginalne przypadki. 

Burmistrz jest bardzo podbudowana po spotkaniach z radami sołeckimi, są pełni zapału i 

energii. Ostatnio na spotkaniu sołtys Brzeżan informowała ile rzeczy już zrobili, ciągle mają 

kolejne pomysły. Chcą tylko wsparcia, oddolna inicjatywa jest. Gratulacje dla osób, które mają 

takie podejście. Z funduszu dróg samorządowych realizowane są kolejne inwestycje - ulice 

Konarskiego, Sikorskiego i Reymonta. Wcześnie wykonano z tego funduszu ulicę Przemysława 

II , ul. Dąbrówki, osiedle lipowe. Pieniądze pochodzą od wojewody dolnośląskiego. W ostatnim 

czasie pozyskano dofinansowanie w kwocie 5 mln zł na remonty dróg. Otrzymaliśmy pismo, że 

dostaniemy również około 1 mln złotych dofinansowania na ul. Reja, czekamy tylko na podpis 

premiera. Już ogłoszono przetarg, ponieważ zadanie musi być wykonane w tym roku. 

Burmistrz podziękowała wojewodzie za przychylność. W sierpniu będą składane kolejne 

wnioski na ul. Kochanowskiego, Wiosny Ludów i pozostałe niedokończone drogi. Wstrzymane 

zostały przetargi na budowę kanalizacji deszczowej, utwardzenie placu przy garażach przy ul. 

Dąbrówki, ponieważ pojawiła się możliwość dofinansowania tych zadań z Unii Europejskiej. 

Prośba o przegłosowanie zmian w budżecie aby wykonać studium wykonalności, do 2 września 

musza zostać złożone wszystkie wnioski. Dofinansowanie do kanalizacji deszczowej wynosi 

85% czyli bardzo dużo. Gdy otrzymamy środki będą ogłaszane te przetargi ponownie. 

Sprzedano mienie gminne na kwotę 123 tys. zł, dochód jest dla gminy. Z parkometrów 

uzyskano ponad 61 tys. zł. Składane są wnioski na wymianę źródeł ciepła, 61 wniosków złożono 

na kwotę 316 tys. zł, 37 wniosków pochodzi z terenu miasta pozostałe to teren wiejski. W 

październiku będzie aplikacja o zwrot środków do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. Podobnie jest z azbestem, również dofinansowanie z WFOŚ. 5 sierpnia gmina 

zakwalifikowała się do zwrotu środków na usuwanie azbestu. Jeśli chodzi o suszę, nie ma 

powodów do zadowolenia dla rolników. Susza dotknęła cały powiat a szczególnie Gminę Góra. 

3 lipca br. jako jedni z pierwszych powołaliśmy komisję do szacowania strat. Wpłynęło 420 

wniosków o oszacowanie szkód. Komisja przygotowane protokoły przesłała dalej do innych 

województw, ponieważ część rolników posiada uprawy również w innych województwach. W 

dniu dzisiejszym protokoły rolników, którzy posiadają uprawy wyłącznie w Gminie Góra 

zostały zawiezione do Urzędu Wojewódzkiego, było ich 188. Do 30% szkód rocznej produkcji 

w gospodarstwie to prawie 34 hektary, straty oszacowano na 750 200,00 zł. Powyżej 30% 

szkód to ponad 155 hektarów, kwota oszacowana to ponad 4 mln zł. Na dzień wczorajszy (13 

sierpnia) w pierwszym szacowaniu sporządzono 292 protokoły, oszacowana powierzchnia 



upraw to 4887 ha, łączne szacowane straty wynoszą          7 863 105,01 zł. W związku z kolejnym 

komunikatem Puław, kolejne uprawy dochodzą do strat. W związku z tym komisja musi 

ponownie weryfikować straty. Jesteśmy otwarci jako gmina na umorzenia podatku, rolnicy 

mogą się starać. Odbyło się spotkanie z młodzieżą z Ukrainy oraz ze szkoły w Witoszycach. 

Podziękowania dla Dyrektora Steckiego oraz całej ekipy za wyjazdy na Ukrainę i 

porządkowanie mogił. Wspaniała akcja. Przy hali sportowej Arkadia w Górze odbyła się IX 

edycja Młodzieżowych Manewrów Wojskowo-Ratowniczo-Gaśniczych. Burmistrz była pod 

wrażeniem podziękowania dla Komendant Hufca Pracy Pani Zofii Świerszcz. Manewry były na 

bardzo wysokim poziomie. Spotkanie na Uniwersytecie Przyrodniczym ze studentami, było 

podsumowaniem wielomiesięcznej pracy  studentów. 51 studentów było w Górze i zajmowało 

się zagospodarowaniem przestrzeni publicznej. W Domu Kultury i Bibliotece zostanie 

zorganizowana wystawa tych projektów. Grupy spacerowały po Górze, przygotowały projekty 

na zaliczenie. Niektóre projekty będą wdrażane. Projekty są proste ale zaskakujące. Studenci 

przyjadą i zaprezentują, może we wrześniu zaprosimy ich na sesję. Podpisano umowę na 

rewitalizację Wieży Ewangelickiej w Czerninie. Wykonawca nie ma dużo czasu, ale poważnie 

podchodzi do zadania. Kolejna mieszkanka Góry obchodziła setne urodziny. Wspólnie z 

Kierownik Urzędu Stany Cywilnego złożono życzenia dwustu lat, jest to Pani Paulina Pleśniak. 

Obchodziliśmy Dni Góry, podziękowania dla pracowników Domu Kultury oraz Ośrodka Kultury 

Fizycznej za organizację. 90 % było zadowolonych, oferta jest atrakcyjna. Już są plany na 

kolejne Dni Góry. Jest problem kogo zaprosić, ponieważ bardzo dużo gwiazd było już. Na 

niektórych artystów Gminę Góra nie stać, np. Beata Kozidrak. Młodzież od wielu lat prosiła o 

Dawida Kwiatkowskiego, w tym roku udało się załatwić wolny termin. Sławomir – artysta 

kontrowersyjny ma również wolny termin. Mieszkańcy zarzucali, że nie ma muzyki Disco Polo. 

Nad tym artystą jednak się zastanawiamy. Czekamy na Facebooku na opinie mieszkańców. 

Mieszkańcy prosili również o Enej, dynamiczna grupa, ekspresyjna – również przyjedzie do 

Góry. Mieszkańcy mówili, że brakuje kabaretu, więc będzie kabaret. Nowy Pan Dyrektor Domu 

Kultury na pewno coś ciekawego zaproponuje. Burmistrz zaprosiła do składania propozycji na 

Facebooku. Odbyło się spotkanie u Starosty z Wójtami i Burmistrzami Powiatu Górowskiego.  

Bardzo fajna inicjatywa do comiesięcznych spotkań. Ostatnie spotkanie odbyło się gabinecie 

Burmistrz Góry. Tematem spotkań były wspólne zadania inwestycyjne, naprawa dróg. Odbyło 

się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim na temat remontu dróg. W spotkaniu brał udział 

również Prezydent Leszna, rozmawiano o drogach dojazdowych z Góry do Leszna i Głogowa. 

Marszałek Przybylski zapewnił, że w 2020 roku opracowana będzie dokumentacja na wymianę 

nawierzchni drogi Góra – Leszno, realizacja zadania będzie w latach 2021-2022. Natomiast 

droga Rawicz – Głogów będzie wykonana do końca tej kadencji. Prowadzone są rozmowy z 

Prezydentem Leszna aby przy okazji remontu drogi wybudować asfaltową ścieżkę rowerową z 

Góry do Leszna i Rawicz w kierunku Głogowa. Przeliczone to zostanie, ponieważ większość 

odcinka leży po stronie naszego województwa. Szacunkowe koszty wynoszą ponad 20 mln. Po 

stronie wielkopolskiej jest odcinek długości 3,8 km, Prezydent Leszna rozpoczął rozmowy z 

marszałkiem województwa wielkopolskiego, że wspólny montaż był. Ta sprawa będzie 

pilnowana. Jeśli chodzi o rondo, do Pana Marszałka została wysłana propozycja aby Gmina 

Góra została inwestorem zastępczym. Sami ogłosimy przetarg na realizację. Niebawem 

zostanie podpisane porozumienie w tej sprawie, wartość zadania to około 2 mln złotych. 

Zapisane będzie w porozumieniu, że Pan Marszałek prześle na konto gminy 2 mln złotych a 

gmina ogłosi przetarg. Zwiększą się dochody dzięki temu. Burmistrz mówiła na komisjach już, 

że w tym roku wygospodarowano około 1 mln złotych i po sesji zostanie spłacone zadłużenie 

z lat 2021,2022,2023.  Po spłacie uwolnione zostaną wskaźniki, będzie można dalej ubiegać się 



o dofinansowanie. W dniu wczorajszym (13 sierpnia 2019) odbyło się spotkanie ze Starostą 

Górowskim Panem Kazimierzem Boguckim, Janem Piątkiem z fundacji „Weź pomóż”. 

Tematem była społeczna lodówka umiejscowiona na targowisku. W spotkaniu uczestniczył 

również pomysłodawca radny powiatowy Pan Grzegorz Aleksander Trojanek. Pomysł 

zgłoszono Panu Staroście, następnie Pani Burmistrz. Burmistrz wzięła sprawy w swoje ręce, 

dzięki operatywności i zaangażowaniu pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej a szczególnie 

Pani Kierownik Edyty Lisieckiej udało się w ciągu 2 dni poprzez fundację tą lodówkę. Pan Piątek 

jest na co dzień motorniczym, na co dzień pozyskuje z „Biedronki” około 15 ton żywności. 

Przywiózł teraz tyle żywności, że nie zmieściło się wszystko. Inicjatywa jest bardzo fajna.  

Wspólnie ze Starostą złożono podziękowania dla Prezesa „Weź pomóż” oraz dla 

pomysłodawcy. Gdyby nie pomysł i inicjatywa, nie było by lodówki. Trzeba łączyć siły dla dobra 

powiatu, gmin, nie należy patrzeć na przynależność partyjną tylko działać. Burmistrz 

stwierdziła, że szkoda iż wszystkiego tak nie można. Do końca nie można załatwić sprawy 

obwodnicy Góry a jest to sprawa istotna, najważniejsza dla nas. Będzie obwodnica Luboszyc, 

małej miejscowości – Pani  Burmistrz się z tego cieszy. Most w Ciechanowie jest wybudowany, 

drogi dojazdowe są zrobione ale i tak będzie znak do 12 ton ograniczający przejazd przez 

zabytkową część miasta, ponieważ żaden samochód ciężarowy czy dwa nie wyjadą z zakrętu 

ul. Starogórskiej i ul. Podwale. Nie ma takiej możliwości. Burmistrz prosiła Starostę o 

interwencję w tej sprawie, zobaczymy jaka jest siła Pana Starosty i tej samej  przynależności 

partyjnej PiS-u u Pana Wojewody. Zawsze Pan Starosta deklarował, że nawet gdy złamie 

przepisy prawa to na Pana Wojewodę wpłynie. Poczekamy i zobaczymy moc Pana Starosty jak 

wpłynie i  

Gmina dostanie pozwolenie na budowę to Burmistrz powie, że to co Starosta mówi jest 

prawdziwe.  Burmistrz poprosiła Starostę aby się nie obrażał, nazywa rzeczy po imieniu. Droga 

tylko do Starosty. Wojewoda ostatnio powiedział, że jest tak zajęty niestety nie przyjmie 

Burmistrz na spotkanie. Wszystko w rękach Pana Starosty. Jeśli będzie pozwolenie na budowę 

to Burmistrz uzna wybór Starosty na stanowisko za dobry wybór, ponieważ ma siłę przebicia. 

Ale jak to nie Pani Burmistrz pozostawi komentarz dla wszystkich. Mocne zadanie przed 

Panem Starostą ale Pani Burmistrz będzie wspierać w każdym momencie. Na zakończenie  

Burmistrz poinformowała, że dzięki ofiarności i mądremu działaniu radnych dzieci wyjechały 

na kolonię. Podziękowano naczelnik OSO Pani Annie Kulesza, za wspaniałe prowadzenie tej 

sprawy. Od 11 lipca do 21 lipca  51 dzieci przebywało w Milówku. Nie było skarg żadnych więc 

dzieci były chyba zadowolone. Burmistrz się z tego cieszy, warto przeznaczać na to środki. 

Odbyło się 14 Salo w Herzbergu. W dniach 3-10 sierpnia sześcioro dzieci i dwójka opiekunów 

brały udział w tym wydarzeniu. Wyjazd odbył się na podstawie porozumienia władz Herzbergu 

i Góry. Podziękowano Burmistrzowi Herzbergu za przychylność.  

Przewodniczący podziękował za sprawozdanie i udzielił głosu Sołtysowi wsi Jastrzębia. 

Krzysztof Witko zapytał o sytuację z drugostronnym zasilaniem dla Góry.  

Burmistrz odpowiedziała, że już informowała o tym sołtysa. Prace idą zgodnie z 

harmonogramem, inwestycja powinna być zakończona w październiku tego roku. Są jednak 

problemy z przejęciem gruntów, ponieważ są nieuregulowane stany prawne. Deklaracja jest 

Pani Prezes Elbudu, że zakończenie prac jest przewidziane na początku roku 2020. Obawiano 

się o raporty na oddziaływanie na środowisko, ponieważ dostaje je wojewoda dolnośląski oraz 

wojewoda wielkopolski. Jednak wszystko przebiegło bez zastrzeżeń, nie ma żadnego 

zagrożenia dla inwestycji. Zadanie trochę się ciągnie ale niestety są nieuregulowane stany 



prawne. Zadanie jest realizowane od 2013 roku, opracowywanie dokumentacji, raporty o 

oddziaływaniu na środowisko wszystko zajmowało czas. Niebawem drugostronne zasilanie 

będzie.  

Krzysztof Witko –powiedział, że nie chodzi mu o żadne złośliwości. Chodziło mu tylko o 

uzyskanie informacji.  

W związku z brakiem dalszych pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Miejskiej  

przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4 Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
sądowych.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie kandydatur na członków.  
 
Arkadiusz Szuper zgłosił Małgorzatę Makles – wyraziła zgodę. 
 
Kazimierz Dąbrowski zgłosił Bartłomieja Czyża – wyraził zgodę. 
 
Leszek Ciastoń zgłosił Mieczysława Forteckiego – wyraził zgodę. 
 
Wobec braku kolejnych kandydatur przewodniczący ogłosił przerwę aby komisja mogła 
wybrać przewodniczącego. 
 
Na przewodniczącego została wybrana Małgorzata Makles.  
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 

 
Ad. 5 Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 
 

Przewodniczący odczytał opinię Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych o projekcie w/w 

uchwały. 

Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
Ad. 6 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji 
celowej ze środków budżetu Gminy Góra na zadania związane z działaniami na rzecz 
ochrony pszczół w latach 2019-2020. 
 



Przewodniczący poprosił Małgorzatę Makles wiceprzewodniczącą Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska o odczytanie opinii komisji o projekcie w/w uchwały. 
 
Małgorzata Makles poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
 
Ad. 7 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych 
warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra.  
 
Przewodniczący odczytał opinię Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych o projekcie w/w 
uchwały. 
Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
 
Ad. 8 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2019. 
 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Pana Karola 
Kupieckiego o odczytanie opinii komisji na temat w/w uchwały.  
 
Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
jednogłośnie 3 głosami za. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Bartłomiej Czyż zapytał z czego wynika przeniesienie inwestycji na rok 2020, jest to kwota 
około 2mln złotych. Część odpowiedzi zna bo chodzi o byłą więżę ciśnień – kwota przetargu 
była zbyt duża. Cz ma to związek z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej z czerwca?  
 
Burmistrz odpowiedziała, że wydatki bieżące oraz dodatki bieżące zaplanowano na 
określonym poziomie. Pierwszy program, który się pojawił z Funduszu Dróg Samorządowych 
to były wydatki bieżące. Gmina mogła nie przyjąć pieniędzy od Wojewody na realizację 
remontu 3 ulic. Gmina przyjęła te środki i teraz trzeba zacisnąć pasa. Dokonano oszczędności 
na około 250 tys. zł. między innymi na wynagrodzeniach. W tej uchwale dochody bieżące są 
zdecydowanie wyższe od wydatków bieżących. Niektórych zadań nie udało się zrealizować np. 
wieża ciśnień, nie podpisano umowy na dofinansowanie ponieważ warunkiem było wyłonienie 
wykonawcy. Gmina nie wyłoży 1.5 mln złotych na wieże ciśnień przy dofinansowaniu 100 tys 
zł., liczono na dofinansowanie od konserwatora zabytków. Następne zadanie to utwardzenie 



terenu wokół garaży przy ul. Dąbrówki, miała być robiona ul. Przemysłowa, ul. Liliowa ale skoro 
pojawiła się szansa na dofinansowanie kanalizacji deszczowej to zadanie przeniesiono na rok 
przyszły. Kolejne zadanie to zagospodarowanie terenu przy ul. Sportowa/ Mickiewicza. Kolejny 
przetarg i brak zainteresowania. Można było zrobić plac zabaw ale nie robi się placów zabaw 
na zimę. Dofinansowanie nie było wysokie bo zaledwie 123 tys. zł z LGD. nie powinno się tego 
robić w etapach, jest to bez sensu. Przez te inwestycje ściągnięto pieniądze do budżetu i 
przesunięto je na przyszły rok. Wystąpiono do marszałka o przesunięcie środków aby ich nie 
utracić. Środków unijnych nie utraci się, gorzej ze środkami wewnętrznymi marszałka. 
Marszałek rozlicza rok budżetowy podobnie jak gmina na koniec roku. Prowadzone były 
rozmowy z marszałkiem Bobowcem, na początku roku będą prowadzone kolejne nabory na 
remonty zabytków i wtedy będziemy się zwracać o większe dofinansowanie. Po spłacie 
kredyty wskaźniki zostaną uwolnione.  
 
Janina Ziombra zapytał o oszczędności na wynagrodzeniach. Czy w związku z mniejszą liczbą 
etatów pracownicy dostali podwyżki za wykonywanie większej liczby czynności? 
 
Burmistrz odpowiedziała, że od kilku miesięcy nie ma naczelnika wydziału planowania i 
realizacji inwestycji. W związku z tym nadzór nad wydziałem oraz pełnienie obowiązków 
naczelnika ma zastępca Burmistrza Pan Piotr Głowacki. Są to duże oszczędności. Jeden z 
pracowników odszedł na emeryturę, są trudność z pozyskaniem nowego pracownika. 
Pracownicy, którzy pracują muszą i tak wykonać obowiązki za tego brakującego pracownika, 
jest ciężko ale sobie radzą. Zaproszenie do składania ofert udostępniono na Facebooku, są już 
pytania. Jedna osoba jest zainteresowana. Kolejny pracownik – Henryk Maślich odszedł na 
emeryturę, na jego miejsce nie zatrudniono kolejnego pracownika. Obowiązki dołożono panu 
Markowi Wilkowi, pełni on dobrze obowiązku daje rade. Corocznie korzystano poprzez Urząd 
Pracy z pracowników interwencyjnych. Burmistrz doszła do wniosku, że lepiej zatrudnić jedną 
osobę na cały rok za pełną pensję. Dotychczas było tak, że w większości przypadków trzeba 
było pilnować osób pracujących. Były problemy, ponieważ osoby przychodziły pod wpływem 
alkoholu. Burmistrz nie zgodzi się na to aby pracownicy pracowali pod wpływem alkoholu, jest 
to zagrożenie. Gdy pracownicy interwencyjni byli w Ryczeniu, zamiast pracować zbierali 
grzyby.  Lepiej mieć pracownika na 8 godzin, odpowiedzialnego niż wyrzucać pieniądze w 
błoto. Gdy nie było 500+ Pan Sekretarz prowadził przesłuchania zgłosiło się około 70—80 osób 
chętnych do pracy. Jednak nikt się nie nadawał, na siłę 1 osoba by się nadała. To tez są 
oszczędności. Jeśli chodzi o dodatki mieszkaniowe wcześniej zainteresowanie było większe, 
teraz mniej osób składa podania. Wydatkowanie jest teraz mniejsze.  Z okazji Dnia 
Samorządowca pracodawca obdarowuje nagrodami pracowników. W tym roku 17 osób nie 
dostało nagród. Plan był na podstawie poprzednich lat. Pracownicy wiedzą, że jeśli ktoś 
wykracza poza zakres obowiązków to mogą liczyć na dodatek specjalny. Bardzo to motywuje 
do pracy. Od stycznia 2017 roku przyjęto 17 pracowników z Administracji Lokali Komunalnych, 
gdyby odjąć tych pracowników to poziom zatrudnienia kształtował by się na poziomie z 2005 
roku mimo iż obowiązków jest bardzo dużo. Jest racjonalizacja zatrudnienia. Negocjacji nie 
prowadzi się z samorządami, płatnikiem zawsze jest samorząd. W przypadku nauczycieli od 
września mają być podwyżki, a środki jeszcze nie wpłynęły na konta gmin. Gmina własne środki 
zabezpiecza na ten cel. Burmistrz czy Starosta są płatnikami, mimo to nikt nie konsultuje tych 
zmian z nimi. Zwiększa się zakres czynności i muszą być one wykonane. Wydatki nie odbywają 
się na niekorzyść pracowników.  
 
Wobec braku kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   



Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 
 
Ad. 9 Uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Góra. 
 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Pana Karola 
Kupieckiego o odczytanie opinii komisji na temat w/w uchwały.  
 
Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
jednogłośnie 3 głosami za. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania w/w uchwałę podjęto 10 głosami za – jednogłośnie.   

Protokół z głosowaniu w załączeniu. 
 

Ad. 10 Interpelacje i zapytania.  

Nie zgłoszono interpelacji oraz zapytań.  

 

Ad. 11 Odpowiedź na  Interpelacje i zapytania. 

W związku z brakiem interpelacji oraz zapytań przystąpiono do kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad. 12 Wolne głosy i wnioski.  

Krzysztof Witko podziękował, za wzorową współpracę przy budowie chodnika w Jastrzębiej. I 

etap jest realizowany. Podziękowano poprzednikom, którzy rozpoczęli tą inwestycję. 

Rozpoczął się także remont drogi wojewódzkiej w Jastrzębiej. Chodnik nie jest pierwszą 

inwestycją, którą Burmistrz wykonała w Jastrzębiej za to również podziękowano. Sołtys 

podziękował za „remont” Wieży Głogowskiej i uratowanie tego zabytku. Podziękowano za 

oddane głosy na jego kandydaturę w wyborach do Izb Rolniczych oraz sołtysom za pomoc w 

kampanii. Zwrócono uwagę aby przedstawiciel powiatowy izby rolniczej przedstawił w jaki 

sposób pomagają rolnikom, są po to aby pomagać. Sołtys Jastrzębia podziękował również Pani 

Katarzynie Sadowskiej za szacowanie szkód po suszy. Izby Rolnicze nie robią łaski, po to są 

wybierani aby pomagać rolnikom. Powinni powiedzieć co robią dla dobra rolników w powiecie 

górowskim. Wszyscy są świadkami historii bo rozbierany jest ostatni młyn, nie ma żadnego 

młyna w Górze.  

Burmistrz – budowa chodnika w Jastrzębiej to zasługa Radnych, dobra współpraca.  

Krzysztof Witko – mamy piękną świetlice, mamy piękny chodnik częściowy.  

Burmistrz – poinformowała, że będą chwilowe utrudnienia w ruchu na ul. Wrocławskiej. 

Prawie 300 metrów do skrzyżowania z ul. Lipową będzie wykonany, trwa opracowywanie 

dokumentacji. Na kolejnej sesji będą ściągane kolejne środki, ponieważ zabezpieczono na 

kosztorys kwotę 1 475 000,00 zł, najniższa oferta wyniosła  972 474,00 zł. Burmistrz 

przeprosiła, że będą kolejne utrudnienia ale kolejny odcinek będzie wykonany. Za około 2 -3 



tygodnie rozpoczną się prace ponieważ muszą być wykonane do końca roku. Burmistrz 

zaprosiła również na Dożynki gminne 25 sierpnia. Firma Foodworks dołożyła się do organizacji, 

dyrektor zasponsorował występ kabaretu Paka. Będzie miło jak osoby zaproszone przybędą.  

Krzysztof Witko- powiedział, że najlepszy kabaret jest na sesjach powiatowych. Nie chce 

obraził ani Starosty ani Przewodniczącego Rady Powiatu.  

Burmistrz – gościmy Pana Starostę, może ktoś ma pytania do Pana Starosty? 

 

Ad. 13 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Góry zamknął 

obrady XI sesji Rady Miejskiej Góry.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokołował Mateusz Szuszkiewicz 


